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All inclusive - hotelli rasittavat Kanarian taloutta. Kuvassa hotelli Lanzarotella.

Teneriffa: Teide-vuori ja La Orotavan laakso.

Fernando Clavijo on ollut Kanarian autonomisen alueen presidentti henäkuusta lähtien.

Erikoishaastattelussa Kanarian presidentti:
Muokkaamme matkailun uuteen uskoon.
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Fernando Clavijo on 45-vuotias teneriffalainen.
Heinäkuussa hänestä tuli Kanariansaarten
autonomisen alueen presidentti, joka aikoo
jopa rajoittaa matkailua saarille.
Teksti: Adrián Soto Kuvat Kanarian presidentinkanslia, Adrián
Soto ja matka24

Clavijo kuuluu maltillista keskustaa edustavaan Kanarian Liittoon
(Coalición Canaria), joka hallitsee saaristoa yhteistyössä
sosialidemokraattien (PSOE) kanssa.

Matkailu on Kanariansaarten tärkein elinkeino. Ei ihme, että se
kuuluu tuoreen presidentin agendan kärkihankkeisiin. Presidentti
vastasi erikoishaastattelussa Matka24.com- ja Kanaria24.com-
sivustoille polttavimpiin matkailua koskeviin kysymyksiin. Hän
vihjailee, että turistien määrä rajoitetaan.

– Viime vuonna Kanarialla vieraili peräti 13 miljoonaa turistia.
Matkailusektori muodostaa 31,4 prosenttia saarien
bruttokansantuotteesta. Oletteko tyytyväinen nykyiseen
matkailumalliin?

– Juuri nämä luvut antavat meille loistavan mahdollisuuden avata
keskustelun matkailusta. Jos haluamme jatkossakin olla johtava
matkailukohde, meidän täytyy miettiä, minkälaisen mallin haluamme
tuleville vuosille.

– Heinäkuussa Te annoitte espanjalaisen El Pais -päivälehden
haastattelussa ymmärtää, että Kanariansaaret voisi rajoittaa
turistimääräänsä. Voitteko vahvistaa tämän näkemyksen?

– Kyllä, näin minä sanoin, koska haluan avata aidon keskustelun
matkailusektorista. Kaikkien yhteiskunnan osapuolien pitää osallistua
tähän keskusteluun. Lähtökohtana täytyy olla, että me arvostamme
meidän ympäristöä ja kaunista luontoa, jotka ovat parhaat osakkeet
tulevaisuutta ajatellen.

Kaikki ovat tervetulleita keskustelupöytään: julkinen sektori,
yksityinen sektori, työantajat, ammattiyhdistys. Vain silloin voimme
löytää matkailumallin, joka voisi toimia myös kymmenen vuoden
kuluttua. Uskon että tämä on juuri se, mitä ulkomaalainen turisti
odottaa meiltä. Vain näin voimme tulevaisuudessakin olla varteen
otettava kohde maailman matkailumarkkinoilla.

– All inclusive -ilmiö on hyvin yleinen Kanariansaarilla. Mitkä
ovat sen positiiviset ja negatiiviset vaikutukset paikalliseen
talouteen?

– Tämä ilmiö on olemassa, koska sille selvästi on kysyntää. On
turisteja jotka haluavat sitä, ja hotelleja jotka toimivat täysin tällä
konseptilla. Osa matkailijoista haluaa hotellissa vain aamiaisen. Joka
konseptilla on sekä positiivisia että negatiivisia puolia. Totta kai
meitä kiinnostaa se, että turisti lähtisi hotellista ulos tutustumaan
saarien ominaisuuksiin ja kuluttaisi. Tämäkin on tärkeä osa tuota
laajaa keskustelua, jonka myötä voisimme ratkaista, minkä
matkailumallin todella haluamme.

– Kanaria on juuri laillistanut yksityishenkilöiden oikeuden
loma-asuntojen vuokraamiseen. Kuinka tämä asia on lähtenyt
käyntiin?

– Aivan. Edellinen hallitus hyväksyi tällaisen lain, mutta minusta se
ei ollut riittävän hyvin valmisteltu. Hotellien edustajat ovat sitä
vastaan, koska olettavat, että majoitus ei ole riittävän tasokasta tai
turvallista. Sen takia minä kokoan pian hotellien edustajat ja
yksityiset vuokranantajat yhteen, jotta voisimme löytää sopivat linjat
ja tarjota turisteille tasokasta palvelua.

– Mikä on pohjoismaalaisten matkailijoiden merkitys Kanarian
taloudelle ja työllisyydelle?

– Pohjoismaalaisten matkailu on meille äärimäisen tärkeää. Viime
vuonna saimme 1 660 825 matkustajaa siltä alueelta. Suomalaisia
oli 280 064. Pohjoismaalaiset turistit ovat meille tärkeitä myös siksi,
että he käyttävät mukavasti rahaa. Ja totta kai haluaisimme, että
tilanne pysyy sellaisena. Sen takia yritämme olla mukana
Pohjoismaiden tärkeimmillä matkamessuilla.

Fernando Clavijo on kauppatieteiden maisteri ja on työskennellyt
sekä julkisella että yksityisellä sektorilla.
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